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Jaarverslag 2019 NVKA         (24-1-2020)                                                               

Bestuurlijk overleg 

Sinds de vorige ledenvergadering op 30-11-2018 heeft het bestuur 5 keer een vergadering belegd: op 
22-1-2019, 5-3-2019, 14-5-2019, 8-10-2019 en 19-11-2019. Verder heeft het bestuurlijk overleg met 
name telefonisch en per mail plaatsgevonden met af en toe persoonlijk overleg met bestuursleden 
onderling in verband met afstemming over verschillende onderwerpen.   

Twaalfde NVKA jaarcongres 18-10-2019 

Wederom op een prachtige locatie, namelijk het Conferentie Woudschoten te Zeist, werd het 12-de 
jaarcongres van de NVKA gehouden, met als titel “Werkgerelateerde longziekten”. Het congres werd 
samen met de Long Alliantie Nederland (LAN) georganiseerd. In totaal bezochten 80 collega’s het 
congres, waaronder bedrijfsartsen en een aantal longartsen. De waardering voor dit congres met 8 
sprekers was zeer hoog. De succesformule is steeds de bijdrage van verschillende deskundigen zowel 
op het gebied van arbeids- en bedrijfsgeneeskunde als ook curatief werkende professionals.  

Er is zeer veel energie gestoken in de congresorganisatie om dit tot een succes te maken. Daarbij waren 
vooral Leo Elders,  Bertus Robeer, als contactpersoon voor de LAN, en Cobi Oostveen betrokken. Maar 
ook Thomas Rustemeyer heeft zich niet onbetuigd gelaten door zijn netwerk aan te spreken. Roy Gerth 
van Wijk was in zijn functie als hoogleraar Allergologie, tevens animator voor de leden van de Neder-
landse Vereniging voor Allergologie.  

Aantal leden/ overzicht ledenbestand 

Het ledenbestand is ten opzichte van vorig jaar gestegen naar 144 leden. Dat zijn er 11 meer dan 
vorig jaar. Onder de leden bevindt zich ook een groep Bedrijfsartsen Consulenten Oncologie 
(BACO’s). Op de website is een speciale pagina voor hen ingericht en het bestand staat nu op 22 
leden. De verwachting is dat dit aantal ook de komende jaren zal groeien omdat de BACO opleiding 
ook dit jaar weer wordt gecontinueerd. 

Overleg secretariaat 

Met het secretariaat van de NVKA, dat wordt beheerd door bureau EPS Secretariaats- & Congres-
bureau 2 te Eindhoven, is regelmatig telefonisch overleg gevoerd. Mevrouw Mijnie Hoppenbrouwers 
is de contactpersonen voor zowel de leden als het bestuur van de NVKA. 

Overleg NVAB 

Op 16-10-2019 vond telefonisch overleg plaats tussen de voorzitter van de NVAB en NVKA. 
Onderwerpen die zijn besproken: 
a. de ontwikkeling richting kaderarts bedrijfsarts naar analogie van de kaderarts huisarts 
b. het gezamenlijk organiseren van een congres. 
 
Ad a. De voorzitter van de NVAB ziet het als een verdieping van kennis indien een dergelijk 
ontwikkeltraject wordt ingezet. Hij onderschrijft dat het belangrijk is om perspectief te bieden in de 
ontwikkeling van de bedrijfsarts. Er is op deze wijze sprake van een gedeeld belang voor beide 
verenigingen (NVAB-NVKA). Dit kan ook met andere beroepsverenigingen worden afgestemd zoals 
de NHG etc. waardoor een dergelijk initiatief een breder draagvlak krijgt en verbindend werkt (brug-
functie). Dit verhoogt de maatschappelijke waarde en kan dan mogelijk rekenen op meer steun van 
SZW en VWS en eventueel zelfs van zorgverzekeraars. In hoeverre een ontwikkeltraject kan worden 
gefinancierd uit publieke of private middelen zal een aandachtspunt zijn voor nader onderzoek.  
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Voor de concrete uitwerking van ondersteuning door de NVAB via een “letter of intent”  is afge-
sproken dat de NVKA een tekstuele voorzet doet. Bij de NVAB kan de Commissie Opleiding en Onder-
wijs worden betrokken. Eerst zal echter ook het NVAB bestuur hierover een standpunt moeten 
innemen. Het signaal staat nu meer dan ooit op groen. 
 
Ad b. Er is duidelijk uitgesproken dat het organiseren van een NVAB-NVKA congres kan rekenen op 
steun van de NVAB. Nadere uitwerking is nodig en Gertjan Beens gaf het advies om met meerdere 
partners het congres te ontwikkelen. Mocht bijvoorbeeld het thema “Kanker en werk” zijn, dan graag 
ook het NFK betrekken (Nederlandse Federatie van Kanker Patiënten organisaties). Kortom ook hier 
is er affiniteit met het NVKA initiatief om meer gezamenlijk op te trekken. 
 

Overige activiteiten van het bestuur 

BACO’s 

De kerntaak van de bedrijfsartsconsulent oncologie/ klinisch arbeidsgeneeskundige oncologie is de 
ondersteuning van de werkende met en na kanker gericht op terugkeer naar werk en werkbehoud. 
Dit wordt o.a. vorm gegeven middels adviesgesprekken in de eerste lijn met werkenden met/na 
kanker op verzoek van de persoon zelf, de werkgever, de bedrijfsarts of de behandelaar. Enkele 
BACO’s zijn als Klinisch arbeidsgeneeskundige actief in de tweede lijn op  een oncologische poli in een 
ziekenhuis (o.a. AYA- en LATER-poli) 

Door verschillende Baco ’s binnen het Baco Platform wordt actief bijgedragen aan de bewustwording 
van de problematiek rond Kanker en Werk en met name het belang van “werk als behandeldoel”.  

Voorbeelden van initiatieven zijn:  

• Lid zijn van de taskforce cancersurvivorship IKNL, voorzitter werkgroep werk 
• Verzorgen van een workshop op het congres cancersurvivorship 
• Lid van de klankbordgroep van het project Targetatworkonco, een project voor medewerkers 

van oncologieafdelingen in ziekenhuizen 
• Verzorgen van workshops tijdens de  de Nationale Kanker en Werk Dag 
• Toezichthouder (voorzitter RvT) Stichting Nationale Kanker en Werk Dag  
• Lid van de congrescommissie  en verzorgen presentaties op het bsl congres over de richtlijn 

kanker en werk met het lanceren van de e-learning  
• Bijdragen aan vormgeving content kanker en werk op site kanker.nl 
• Op de site van kanker.nl als specialisten beschikbaar voor het beantwoorden van vragen over 

het thema kanker en werk 
• Onderhouden contact met NFK 
• Presentaties voor bedrijfs- en verzekeringsartsen in diverse plaatsen in het land 
• Participeren in projecten gericht op verkleinen van de afstand tot de arbeidsmarkt, met 

subsidie van SZW  
• Workshops voor verschillende patiëntenverenigingen 
• Workshops op het Nationaal Borstkankercongres 
• Schrijven van artikelen voor TBV en tijdschrift voor psychooncologie 
• Presentatie voor FNV 
• Workshops  in inloophuizen  
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Kwaliteitstafel 

Cobi Oostveen en Roy Gerth van Wijk waren namens de NVKA aanwezig bij een vergadering van de 
kwaliteitstafel. De kwaliteitstafel is op 29 juni 2018 van start gegaan op initiatief van het Ministerie 
van SZW en deels VWS met als doel meer aandacht voor de sociale geneeskunde, in het bijzonder 
voor arbeid en gezond-heid, in de opleiding tot basisarts. Er is sprake van te weinig aandacht voor 
arbeid en gezondheid bij verschillende faculteiten. Maar 30% van de studenten geneeskunde komt in 
aanraking met het beroeps-veld arbeid en gezondheid tijdens de studie. Dat moet anders en beter. 
Daarom is de kwaliteitstafel in het leven geroepen waarbij uiteindelijk het doel is om de instroom in 
de opleiding tot bedrijfsarts te verhogen door ontwikkeling van een structuur van een duurzaam 
kwaliteitsbeleid en ontwikkeling van een systeem voor structurele financiering. Er zijn daartoe drie 
werkgroepen in het leven geroepen: academisering, opleidingen en richtlijnen. De NVKA richt zich op 
de werkgroep opleidingen waarbij vooral de interesse uitgaat naar de onderwerpen preventie, (sub) 
specialisatie en samenwerking in de opleiding voor BA. 15-3-2019 heeft de derde bijeenkomst plaats-
gevonden. Op 21-3-2019 had het NVKA bestuur nog een verkennend gesprek met de secretaris en de 
voorzitter van de kwaliteitstafel. Op de vergadering van 28-6-2019 werd gesproken over thema’s als 
preventie, maatschappelijke meerwaarde, academische werkplaats en de brief van minister Kool-
mees over de loondoorbetaling door ziekte. Door alles heen speelt het feit dat een groep enthou-
siaste mensen wordt gevraagd om deel te nemen aan een proces van kwaliteitsverbetering zonder 
dat er financiering voor is. Op 10-1-2020 vond hierover en over de academische werkplaats nog een 
laatste vergadering plaats.  

Op 23-9-2019 heeft Leo Elders bij de NSPOH een presentatie verzorgd voor de cursisten van de BACO-
opleiding over de NVKA in het algemeen en de rol van de klinische arbeidsgeneeskundige in het bijzonder. 

Bertus Robeer was op 11-9-2019 aanwezig bij de vergadering van de CNN (Commissie Nascholing van 
de NVAB) om aandacht te vragen voor een thema van de NVKA m.b.t. arbo-curatieve samenwerking. 
Dit blijkt succesvol te zijn verlopen. De NVKA kan mede daardoor een workshop tegemoet zien op de 
komende BG-dagen in 2020. 

Afscheid Roy Gerth van Wijk 

Met zijn emeritaat in zicht heeft Roy Gerth van Wijk, secretaris van de NVKA, het bestuur te kennen 
gegeven dat hij graag zijn lidmaatschap wil overdragen aan een nieuw bestuurslid. Roy heeft tijdens 
de volledige looptijd van zijn bestuurslidmaatschap vanaf 16-11-2011  met overgave de functie van 
penningmeester vervuld. Het was een genoegen om met hem te mogen samenwerken en het be-
stuur wil hem dan ook van harte bedanken voor de onbaatzuchtige bijdrage die hij in al die jaren 
heeft geleverd aan het bestuurswerk. Op gepaste wijze zal het bestuur nog separaat afscheid nemen 
middels een etentje. Tevens zal zij aanwezig zijn op zijn afscheidsrede als hoogleraar Allergologie, op 
19-6-2020, op de Erasmus Universiteit Rotterdam, Campus Woudestein. 

Nieuwsbrieven 

Het bestuur heeft in 2019 1 nieuwsbrief aan de leden verstuurd. Daarnaast vond de communicatie 
met name plaats door het versturen van meerdere aankondigingen van het congres en ALV. 

Contributie 2019 

Voor het afgelopen verenigingsjaar is de contributie gesteld op € 55,--. Het bestuur heeft dit bedrag 
voor het lopende jaar gehandhaafd en hoopt dat verdere verhogingen niet nodig zijn. 

Namens het bestuur van de NVKA   

Leo Elders, Roy Gerth van Wijk, Cobi Oostveen, Bertus Robeer en Thomas Rustemeyer. 


